
 

 

 

 

SAVUKOSKEN KUNNAN VANHUS- JA VAMMAISNEUVOSTO 

TOIMINTAKERTOMUS 2024 

 

1. TOININTA-AJATUS 

Vanhus- ja vammaisneuvoston tehtävänä on edistää ja seurata kunnan eri hallinnon aloilla tapahtuvaa 
toimintaa vanhusten ja vammaisten näkökulmasta. Neuvosto pyrkii edistämään kunnan ja eri vanhus- ja 
vammaisjärjestöjen välistä yhteistoimintaa sekä edesauttamaan vanhusten, vammaisten ja erityisryhmien 
tasa-arvoista osallistumista ja vaikuttamista kunnalliseen päätöksentekoon. Vanhus- ja vammaisneuvosto 
pyrkii vaikuttamaan myös ympäristön ja rakentamisen suunnitteluun ja toteutukseen siten, että julkiset 
tilat ja alueet soveltuvat myös ikäihmisten, vammaisten ja sairaiden tarpeisiin.  

 

Neuvosto pyrkii edistämään vanhusten ja vammaisten selviytymistä arkielämässä sekä kulttuurin ja vapaa-
ajan toiminnoissa. Neuvosto toimii kunnanhallituksen alaisena vaikuttamistoimielimenä. Se voi tehdä 
esityksiä ja aloitteita sekä antaa lausuntoja kunnan viranomaisille ikäihmisiä ja vammaisia koskevissa 
kysymyksissä.  

 

Vanhus- ja vammaisneuvostossa on edustajat sekä kunnan ikääntyneen väestön keskuudesta, että 
vammaisilla henkilöillä, heidän omaisillaan ja järjestöillään. Neuvoston toimikausi on kaksi vuotta. Neuvosto 
kutsuu kokouksiin asiantuntijoita tarvittaessa. Vanhus- ja vammaisneuvostolle voi tehdä aloitteita 
vanhuksia, vammaisia ja muita erityisryhmiä koskevissa asioissa. 

 

2. KOKOONPANO JA EDUSTAJAT ERI  

Savukosken vanhus- ja vammaisneuvoston jäseninä vuonna 2024 toimivat seuraavat henkilöt: 

Jäsenet    Varajäsenet 
Eija Haapakoski pj  Irja Kilpelä  
Mauri Aarrevaara vara pj  Jouni Halonen 
Pirjo Alatalo 
Hellevi Peltola    
Jorma Peltola   

 
Muut kokouksissa läsnäolo-oikeuden omaavat 
Kilpimaa Kari, kunnanvaltuuston pj 
Jouko Savukoski, kunnanhallituksen pj 
Antti Mulari, kunnanjohtaja 
Susanna Schwartz-Matero, hanke- ja hyvinvointikoordinaattori 

 



Puheenjohtajana toimi Eija Haapakoski, varapuheenjohtajana Mauri Aarrevaara. Neuvoston esittelijänä ja 
sihteerinä toimii hanke- ja hyvinvointikoordinaattori Susanna Schwartz-Matero. Edustajana 
kunnanvaltuuston kokouksissa toimi Pirjo Alatalo. 

 

Edustajat Lapin hyvinvointialueen vanhusneuvostossa ja vammaisneuvostossa 

Savukosken edustajana Lapin hyvinvointialueen vammaisneuvossa toimi Eija Haapakoski. Savukosken 
edustajana Lapin hyvinvointialueen vanhusneuvostossa toimi Pirjo Alatalo. 

Lapin hyvinvointialueen vanhus- ja vammaisneuvostot kokoontuivat kummatkin vuonna 2024 4 kertaa. 
Lisäksi Lapin hyvinvointialueen vanhus- ja vammaisneuvostoilla oli yksi yhteinen seminaari. 

 

 

3. TOIMINTA 2024 

Kokoukset 

Toimintasäännön mukaan vanhus- ja vammaisneuvosto kokoontuu 3-6 kertaa vuodessa. Vuonna 2024 
neuvosto kokoontui kuusi kertaa. Kokouspäivät olivat 31.1., 20.3., 22.5., 28.8., 21.10. ja 3.12.2024. 
Kokoukset pidettiin kunnanvirastolla valtuustosalissa tai Kylätalolla. Kokousten esityslistat ja 
kokouspöytäkirjat on julkaistu Savukosken kunnan internetsivuilla. 

 

Kokousten keskeiset asiat, aloitteet ja keskustelun aiheet 

31.1.2024 kokouksessa 

• Kokouksen alussa kunnanjohtaja Antti Mularin tervehdys ja ajankohtaiskeskustelu. 
• Valittiin vanhus- ja vammaisneuvoston puheenjohtaja ja varapuheenjohtaja. 
• Pyydettiin tekniseltä lautakunnalta ja sivistyslautakunnalta mahdollisuutta nimetä edustajalleen 

läsnäolo- ja puheoikeuden lautakuntien kokouksiin. 
• Tehtiin neuvoston toiminta ja taloussuunnitelma vuodelle 2024. 
• Käsiteltiin Savukosken kunnan Hyvinvointisuunnitelma 2024-2025. 
• Pirjo Alatalo teki aloitteen kunnan maille tehtävistä pienistä vuokrattavista viljelypalstoista.  
• Eija Haapakoski nosti esiin KELA-kyytejä koskevan saatavuusongelman. Lisäksi Haapakoski tiedotti 

Lapin hyvinvointialueen alueellisesta apuvälinekeskuksesta, joka toimii LKS:ssa. 

 

20.3.2024 kokouksessa 

• Käsiteltiin Lapin hyvinvointialueen asukaspaneelikokeilun suositus. 
• Eija Haapakoski nosti esiin kaavateiden auraushuollon, erityisesti kevyenliikenteen väylien 

talvikunnossapidon tilanteen. Väylät ovat olleet talvisin usein ummessa ja hankaloittaneet 
jalankulkijoiden ja erityisesti rollaattoria tai pyörätuolia käyttävien yhdenvertaista liikkumista.  

 

22.5.2024 kokouksessa 

• Kuultiin vieraiksi kutsuttujen Lapin hyvinvointialueen sosiaalityöntekijä Susanna Takalan ja 
sosiaaliohjaaja Jenni Soopan ajankohtaiskatsaus vammaispalveluiden tilanteesta Savukoskella. 



• Vastattiin Tampereen yliopiston ja Ikäinstituutin toteuttamaan kyselyyn ikäystävällisyyden ja 
varautumisen arviointimenetelmistä ja indikaattoreista. 

• Antoi lausunnon Lapin hyvinvointialueen osallisuusohjelmaan 2024-2026 
• Keskusteltiin eri tapahtumien ikä- ja vammaisystävällisyydestä. 
• Mauri Aarrevaara nosti esiin Joulumuorin tuvan yleisen tulipaikan puuhuollon ja siistimisen, josta 

vietiin terveiset tekniselle toimelle. 

 

28.8.2024 kokouksessa 

• Käsittelyssä vanhus- ja vammaisneuvoston suositus tapahtumien ikä- ja vammaisystävällisyydestä.  
todettiin, että konkreettinen lyhyt suositus alueen tapahtumajärjestäjille olisi tarpeen. 

• Päätettiin Vanhustenviikon 2024 tapahtumista. 
• Pirjo Alatalo tiedusteli vanhus- ja vammaisneuvoston tekemien aloitteiden ja osallistavan 

budjetoinnin voittaneen matonpesupaikan etenemisen tilannetta.  
• Jorma Peltola nosti esiin kiinteistöverosta haja-asutusalueella saatavan vastineen ja 

lumenluontiasiat. 

 

21.10.2024 kokouksessa 

• Nimesi edustajiksi sivistyslautakuntaan Hellevi Peltola ja tekninen lautakunta Jorma Peltola. 
• Käsiteltiin talousarvion toteutuminen 2024 ja tehtiin esitys talousarvioon 2025. Esitettiin, että 

ikäihmisten ja vammaisten hyvinvointiin ja osallisuuteen varataan erillismääräraha vuoden 2025 
talousarvioon. Rahalla voitaisiin parantaa julkisten tilojen ikä- ja vammaisystävällisyyttä, hankkia 
kohderyhmän tarvitsemia apuvälineitä kuten pyörätuolin kirjastolta lainattaviin 
yhteiskäyttövälineisiin, kehittää palveluita ja järjestää tapahtumia. 

• Uudistettiin aiemmin tehdyt aloitteet ja toivottiin niiden huomioimista 2025 talousarviossa:  
-22.8.2023 § 6 Esteettömyyden huomioiminen liikuntasalissa. Pääovelle tulee asentaa opastekyltti, 
jossa ohjataan invasisäänkäyntiin alaovelle. Alapihalle tulee kyltittää pysäköintiä varten invapaikat. 
-20.9.2023 § 12 Kylätalon esteettömyyden (invaramppi, kaiteet, kynnykset) ja akustiikan 
parantaminen. 
-31.1.2024 § 10 Aloite kunnan maille tehtävistä pienistä vuokrattavista viljelypalstoista. Palstalla 
yksityiset voisivat pitää kasvimaata. Tarkoitukseen sopiva paikka voisi olla Kotiseututalo Puistolan 
pihapiiri. 
 

3.12.2024 kokouksessa 
• Keskusteltiin vieraaksi kutsutun teknisen johtajan Sami Ämmälän kanssa teknisentoimen 

ajankohtaisista asioista. 
• Annettiin lausunto kunnan tilajärjestelyistä. 
• Käsiteltiin kuntastrategian mittariston päivitys 
• Laadittiin vanhus- ja vammaisneuvoston toimintakertomus vuodelta 2024 

 

Tapahtumat ja muu toiminta 

• 7.2.2024 osallistuttiin SPR:n palvelupäivään Saukodilla 
•  14.2.2024 osallistuttiin kunnan järjestämään Ystävänpäivä Kylätalolla-Senioreiden päiväkahvit -

tapahtumaan. 
• 9.9.2024 järjestettiin Ikäihmisten liikunta- ja liikenneturvapäivä Kylätalolla yhdessä Liikenneturvan, 

liikuntatoimen ja Eläkeliiton Savukosken osaston kanssa. 



• 18.9.2024 järjestettiin vie vanhus ulos -kampanjan ulkoilutushetki Saukodin asukkaille yhdessä 
Savukosken lukion kanssa. 

• Vanhustenviikolla 6.-13.10.2024. viikon teemana oli Tehdään arjesta juhlaa: 
-7.10.2024 järjestettiin avoin keskustelutilaisuus Kylätalolla. Vieraina Lapin hyvinvointialueen Saana 
Södenberg ja Anniina Sumukari. 
-9.10.2024 osallistuttiin SPR:n palvelupäivään Saukodilla. Puhujana Mauri Aarrevaara. 
-12.10.2024 osallistuttiin Arjesta juhlaa! -tapahtumaan koulun liikuntasalissa. Puhujana Pirjo 
Alatalo. 
yhdessä Lapin hyvinvointialueen kanssa. Ohjelmassa oli mm. ja kahvit. 

• Tehtiin vanhus- ja vammaisneuvoston toimintaa näkyväksi ja tutuksi kuntalaisille tiedottamalla 
tapahtumista kuntatiedotteessa, kunnan verkkosivuilla, kunnan Facebook -sivulla sekä jakamalla 
Vanhus- ja vammaisneuvoston esitettä. 

• Osallistuttiin Joulupostia ikäihmiselle -kampanjaan. 

 

4. TALOUS 

Toimintaan myönnettiin talousarviossa 2024 1.200 € määräraha, mikä oli pienempi kuin esitetty 2.400 e. 
Toimintakulut muodostuivat lähinnä kokouspalkkioista ja matkakuluista, sekä tapahtumien järjestämisestä. 

 

Vanhus- ja vammaisneuvosto esitti Savukosken kunnan talousarvioon 2025 varattavaksi vanhus- ja 
vammaisneuvoston toimintakuluihin kustannuspaikalle 4002   
-Henkilöstökulut 2.000 e 
-Palveluiden osto 1.000 e 
-Aineet, tarvikkeet, tavarat 500 e 
-Muut toimintakulut 1.500 e 
Toimintakulut yhteensä 5.000 e 
 
Suunnitelmavuosille 2026-2027 esitetään 5.500 e/ vuosi. 

--- 

Tämä toimintakertomus on hyväksytty vanhus- ja vammaisneuvoston kokouksessa 3.12.2024 § 48. 

 

 

 

 

 

 


